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ZÁPIS ZO ZASADNUTIA  

RADY PRE TVORBU NÁRODNÉHO LESNÍCKEHO PROGRAMU SR 2022-2030 

24. NOVEMBER 2020 

MIESTO A ČAS ZASADNUTIA: Platforma ZOOM, 8:30-13:00 

PRÍTOMNÍ: 

Facilitátori - Filip Vagač, Karolína Miková, Peter Guštafík, Bohdan Smieška 

Zapisovateľka - Anna Zemanová 

Členovia Rady a hostia podľa prezencie ZOOM 

Prítomní 

Apfel, Baláž, Balogh, Barna, Boháček, Brinzová, Bucha, Buzinkay, Chovaňák, Čiampor, 

Dolňan, Džubas, Filípek, Gombárik, Jasík, Jurčo, Jurovčíková, Z. Kováč, J. Kováč, Králik, 

Látalová, Lazár, Lukáč, Madzin, Maňka, Masár, Mikulová, Mojžiš, Olejníková, Orolin, 

Ovseník, Pinková, Pivarčiová, Roman, Saniga, Šálka, 

Seifert, Sucháň, Szabová, Tomčík, Žídek, Zima 
 

Ospravedlnení 

Balandová, Mesároš, Svoboda, Vinš, Mosná 

 

CIELE ZASADNUTIA: 

● Predstavenie vstupnej správy Národného 

lesníckeho programu SR pre obdobie rokov 

2022—2030 „Lesy pre spoločnosť“ (NLP) a 

vyjasňujúca diskusia k správe 

● Predstavenie a pripomienkovanie návrhu 

tematických okruhov, v ktorých sa bude Rada 

prostredníctvom tematických výborov 

spolupodieľať na stanovovaní strategického 

smerovania a cieľov NLP 

● Predstavenie rámca participatívneho procesu 

tvorby NLP a vyjasňujúca diskusia k návrhu 

 PROGRAM: 

08.30 Online priestor aplikácie zoom je otvorený na 

prihlasovanie sa 

09.00-09.30 Tréning v online zručnostiach a používaní 

zoomu, zástupca PDCS 
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09.30-09.40 Privítanie a úvod, Sekcia lesného hospodárstva a spracovania dreva MPRV  

09.40-09.55 Predstavenie Vstupnej správy, strom problémov, Národné lesnícke centrum, M. 

Štěrbová 

09.55-10.15 Vyjasňujúca diskusia k Vstupnej správe – diskusia v skupinách, facilitátori PDCS 

10.15-10.30 Príklad participatívneho procesu pri tvorbe Rakúskej lesníckej stratégie, 

Lebensministerium Rakúsko, R. Huber 

10.30-10.45 Základný rámec participatívneho procesu tvorby NLP, PDCS, K. Miková  

10.45-11.00 Prestávka 

11.00-11.30 Predstavenie tematických okruhov prípravným tímom NLP: 

Lesy a klíma, L. Kulla 

Lesy a drevo, M. Kovalčík 

Lesy a moderné technológie, J. Merganič 

Lesy a spoločnosť, Z. Sarvašová 

Lesy a verejná politika, J. Šálka 

11.30-11.45 Návrh na zriadenie tematických výborov Rady a ich zloženie, NLC, M. Štěrbová 

11.45-12.05 Diskusia k návrhu strategických tém/výborov v skupinách - pripomienkovanie návrhu, 

facilituje PDCS, F. Vagač 

12.05-12.35 Spoločná diskusia k návrhu strategických tém (výstupy zo skupín), facilituje PDCS, F. 

Vagač 

12.35-12.50 Ďalšie kroky (posielanie návrhov na členov výborov, zápis, ďalšie zasadnutie...), 

moderuje PDCS, F. Vagač 

12.50-12.55 Záver zasadnutia, Sekcia lesného hospodárstva a spracovania dreva MPRV, GR M. 

Tomčík 

 

Zápis 

Hlavné myšlienky ktoré zazneli nad rámec obsahu prezentácií a nie sú zachytené v zaslaných 

prezentáciách: 

Privítanie a úvod, Sekcia lesného hospodárstva a spracovania dreva MPRV SR 

Prítomní boli požiadaní o súhlas s nahrávaním na účely spracovania kvalitného zápisu.   

Zasadnutie otvoril p. riaditeľ A.Čarný, riaditeľ lesníckej politiky a ekonomiky lesného hospodárstva, 

tajomník rady, predstavil prítomných zástupcov Ministerstva, pripomenul kompetencie tajomníka 

Rady a základné rámce fungovania rady v zmysle štatútu rady a privítal všetkých zúčastnených. 

Informoval, že materiály na zasadnutia Rady pomáhajú pripravovať Národné lesnícke centrum a 

Technická univerzita vo Zvolene. 
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Na záver pripomenul, že NLP by mal byť základným rámcom na realizáciu opatrení, ktoré prinesú 

pozitívnu zmenu spôsobu hospodárenia v lesoch, zmiernia dopady zmeny klímy a kvalitatívny posun 

vo vzťahoch medzi lesníkmi, ochranárskymi organizáciami a verejnosťou. Následne predstavil 

zástupcov MPRV SR: 

p. M. Tomčík, generálny riaditeľ sekcie lesného hospodárstva a spracovania dreva, predseda Rady 

p. P. László - riaditeľ odboru štátnej správy lesného hospodárstva 

p. B.Kapustová, riaditeľka odboru poľovníctva  

p. J.Dóczy, riaditeľ odboru správy lesného majetku štátu a spracovania dreva 

p. J. Turok z odboru lesníckej politiky a ekonomiky LH 

p. P. Balogh, GR Národné lesnícke centrum je podpredsedom Rady  

Následne vystúpil p. M. Tomčík, ktorý ako predseda Rady predniesol svoj príhovor. 

V príhovore sa ospravedlnil za časový posun v príprave NLP na roky 2022-2030, ktorý bol spôsobený 

pandémiou a výmenou vlád. Pripomenul význam a národné i  medzinárodné súvislosti NLP vo vzťahu 

k  ostatným strategickým dokumentom v SR a v Európe. Informoval, že proces tvorby NLP prebieha v 

súlade s metodikou tvorby verejných politík platnou na základe širokého participatívneho procesu. 

Proces má 7 fáz, v rámci prvých 4 fáz boli identifikované hlavné problémy, ich príčiny a dopady a boli 

navrhnuté vízie a hlavné ciele nového NLP. Vstupná správa definovala tri okruhy problémov: 

environmentálny, spoločenský a ekonomický. 

Účastníci zasadnutia Rady si následne vypočuli krátky vopred nahratý príhovor p. ministra 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka p. J. Mičovského, ktorý sa nemohol zasadnutia zúčastniť.  

P. minister pozdravil prítomných, všetkým poďakoval za zapojenie sa do pomenovávania problémov a 

hľadania riešení. Poďakoval sa, že sa Rada bude vážne zaoberať problémami lesníctva. Zdôraznil, že 

osobne  na prvom mieste vníma potrebu zohľadnenia klimatických zmien, vyjadril presvedčenie, že 

lesníci majú vynikajúci “kľúč” na to, aby sme klimatické zmeny zmiernili a pripomenul oblasť prírode 

blízkeho hospodárenie ako oblasť, ktorú by rád dal prítomným do pozornosti. Vyzval všetkých členov 

Rady,  lesníkov, ochranárov, všetkých ľudí, ktorí majú radi les aby sa pričinili o to, aby keď sa bude po 

rokoch program vyhodnocovať, sme nestáli pred smutnou skutočnosťou, “že program to bol to síce 

dobrý, ale jeho naplnenie išlo do stratena”. Vyjadril vieru, že stojíme na začiatku úspešnej cesty, 

ktorá pomôže vyriešiť problémy lesníctva, problémy našej krajiny. Lesy treba zachrániť a staviť na ich 

komplexnú hodnotu, na všetko, čo od nich očakávame. 

 

Predstavenie Vstupnej správy, strom problémov, Národné lesnícke centrum, M. Štěrbová 

Prezentácia - Príprava verejnej stratégie Národného lesníckeho programu SR pre obdobie rokov 2022 

- 2030 bola doručená účastníkom pred zasadnutím Rady a následne 26.11.2020. 

 

Vyjasňujúca diskusia k Vstupnej správe – facilitátori PDCS 

Boli položené vyjasňujúce otázky a pripomienky k Vstupnej správe: 
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● Návrh pozrieť sa na význam vidieckeho obyvateľstva, ktoré sa stará o polovicu lesnatého 

územia na Slovensku, NLP by mal prispieť k vymaneniu sa zo zlého stavu, ktorý je potrebné 

zmeniť. 

● Zaznela pripomienka, že končí obdobie akčného plánu Národného programu využitia 

potenciálu dreva v SR. Problematika spracovania dreva by mala byť súčasťou NLP, rovnako 

ako Koncepcia drevospracujúceho priemyslu. 

 

Príklad participatívneho procesu pri tvorbe Rakúskej lesníckej stratégie, Lebensministerium 

Rakúsko, R. Huber 

Prezentácia - Príklad participatívneho procesu pri tvorbe Rakúskej lesníckej stratégie bude doručená 

účastníkom ako samostatná preložená prezentácia.  

Prezentácia Österreichischer Walddialog, Bundesministerium Landwirtschaft, Regionen und 

Tourismus 

Otázky vznesené k prezentácii: 

● Keďže majú v Rakúsku zapojené široké spektrum skupín, ktoré sú často vo vzájomnej opozícii 

z pohľadu záujmov a priorít, ako je nastavený nástroj, keď nastanú situácie, keď tieto 

záujmové skupiny nedokážu nájsť konsenzus. 

○ Odpoveď: v takomto prípade sú tieto názory a situácia zaznamenané. Následne sa 

snažia dosiahnuť kompromis v pracovných skupinách, ale samozrejme sú témy, v 

ktorých nedôjde ku konsenzu. Existujú časti, kde zadefinujeme konflikt a 

zaznamenáme rôzne stanoviská jednotlivých strán. 

● Nasledovala otázka, či je nastavený princíp demokratického hlasovania, alebo sa témy 

nechajú neuzavreté. 

○ Všetko, čo je v lesníckej stratégii je výsledkom konsenzu, pokiaľ sa narazí na veci, keď 

sa názory naozaj veľmi rozchádzajú, k tomu sa uvedie poznámka, že to nebolo 

všetkými odsúhlasené. 

 

Základný rámec participatívneho procesu tvorby NLP, PDCS, K. Miková 

Prezentácia Základného rámca participatívneho procesu NLP bola účastníkom zaslaná  26.11.2020 

 

Predstavenie tematických okruhov prípravným tímom NLP: 

● Lesy a klíma, L. Kulla - prezentácia 

● Lesy a drevo, M. Kovalčík - prezentácia 

● Lesy a moderné technológie, J. Merganič - prezentácia 

● Lesy a spoločnosť, Z. Sarvašová - prezentácia 

● Lesy a verejná politika, J. Šálka - prezentácia 

Prezentácie predstavujúce jednotlivé témy boli účastníkom zaslaná pred stretnutím aj 26.11.2020 
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Návrh na zriadenie tematických výborov Rady a ich zloženie, NLC, M. Štěrbová 

Prezentácia návrhu zriadenia tematických výborov Rady a ich zloženie boli účastníkom zaslané pred 

stretnutím aj 26.11.2020 

Návrh zriadiť 5 tematických výborov, jednotliví členovia rady si vyberú 1-2 témy, v ktorých budú 

zapojení. 

● Bola vznesená otázka, či budú môcť dať zapojené inštitúcie svojich expertov aj do iných 

skupín  

○ Tematické výbory budú otvorené aj pre ďalších expertov, je potrebné zvážiť, pri akej 

veľkosti výborov bude rokovanie ešte funkčné a efektívne. 

 

Diskusia k návrhu strategických tém/výborov v skupinách - pripomienkovanie návrhu, 

facilitujú experti z PDCS 

V diskusii (po rozdelení do štyroch skupín vedených facilitátormi) zazneli viaceré otázky a komentáre 

súvisiace s návrhom na rozdelenie do tematických výborov, ale i s obsahovým vecami z podkladového 

materiálu, ktorý bude predmetom diskusií v participatívnom procese. 

● Účastníci pozitívne hodnotili návrh procesu a zapojenie externého mediátora/facilitátora, 

nezainteresovaného do témy lesníckej politiky 

● Zaznelo, ocenenie, že rozdelenie stratégie od vízie až po merateľné ukazovatele je moderným 

a progresívnym aspektom 

● Diskutujúci pomenovávali, v ktorých výboroch sa vidia, v tejto súvislosti bola podaná 

informácia, že majú čas do začiatku decembra si premyslieť svoje zapojenie a komentovanie 

rozdelenia výborov 

● Bola pomenovaná “základná vízia” - spokojný štát a spokojný občan 

● Bola nadnesená téma potreby medzirezortnosti, vyriešenie prepájania a dohôd, aby výsledok 

mal medzirezortnú podporu 

● Bolo ocenené, že sektor energetiky je vnímaný ako súčasť diskusie k tejto téme a boli 

spomenuté dokumenty, ktoré je v tejto téme potrebné zohľadniť ako napr. Energetická 

politika SR, ktorá zadefinovala ciele obnoviteľných zdrojov vrátane biomasy (MH SR) 

● Boli pomenované medzisektorové presahy, ktoré rieši paralelne vznikajúca koncepcia 

drevospracujúceho priemyslu a koncepcia rozvoja hospodárskej úpravy lesov  

● Bola vznesená požiadavka, aby sa koncepcie MŽP a MPaRV neprijímali samy za seba, ale aby 

v lesnom hospodárstve bola presadzovaná spoločná politika akceptovaná obidvoma stranami 

● Bola vyjadrená podpora návrhu jednotlivých výborov 

● Padli návrhy ako možno doplniť ďalšie aspekty, ktoré neboli pomenované v názvoch 

pracovných skupín 

● Padol návrh ako špecificky pomenovať vzťah agrolesníctva ku klíme 

● V skupine Lesy a drevo nehovoriť len o dreve, ale brať do úvahy aj iné produkty a služby, 

ktoré les poskytuje napr. Lesy, drevo, produkty a služby 

● Bolo privítané nastavenie procesu a padlo poďakovanie za prizvanie od vlastníkov lesov  

● Bolo poukázané na potrebu zvýšenia dôležitosti lesa a padol návrh na zakomponovanie do 

tematického okruhu lesy a moderné technológie 

● Diskutoval sa rozdiel medzi pracovnou skupinou a výborom, otázka, aký je rozdiel medzi ich 

rolami  a bolo vysvetlené, že členovia výboru sa môžu aktívne podieľať na práci v pracovných 

skupinách pri finalizácii textových špecifikácií 
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● Padla otázka, či sú nejaké pevné odborné mantinely, ktoré nie je možné ani ďalšími 

politickými garnitúrami zmeniť 

● Padla otázka na proces, akým sa navrhovaný odborník stane členom výboru 

● Návrh mať zastúpenie štátnej správy MŽP aj enviro organizácií v každom výbore 

● Otázka, či členenie do 3 oblastí je medzinárodne uznané ako štandard 

● Dôležité je, aby jednotlivé výbory boli navzájom informované – kvôli synergii 

● Zaznela informácia, že NLP bude odborný dokument, o ktorom sa politicky rozhodne 

● Proces by mal minimalizovať politickosť procesu – podľa príkladu z Rakúska 

● Padol podnet na spôsob komunikácie počas najbližšieho roku, kedy sa stratégia bude tvoriť 

● Bol  návrh na zriadenie webovej stránky a proaktívnu komunikáciu, kde budú môcť prebiehať 

návrhy, čo dávame na zváženie ministerstvu a  NLC 

● Mala by byť zastúpená drevárska fakulta aj drevospracujúci priemysel, ako i ďalšie oblasti z 

tohto segmentu 

● Bola preberaná téma legislatívy a otázka, v ktorom výbore sa bude upravovať legislatíva 

○ bude sa preberať vo všetkých výboroch 

● bolo pozitívne hodnotené predstavenie rakúskeho príkladu, z ktorého sa dá mnoho naučiť, 

prípadne preniesť do diskusie, ktorá bude prebiehať na Slovensku, keďže niektoré výstupy sú 

použiteľné aj u nás 

 

Spoločná diskusia k návrhu strategických tém (výstupy zo skupín), facilituje PDCS, F. Vagač 

Facilitátori prezentovali a zhrnuli témy z jednotlivých skupín (viď vyššie). 

 

Ďalšie kroky (posielanie návrhov na členov výborov, zápis, ďalšie zasadnutie...), moderuje 

PDCS, F. Vagač 

Nasledujúce zasadnutie rady - 15.december 2020 

Na zasadnutí rady sa budú schvaľovať nasledujúce body: 

● Tematické výbory 

● Ich zloženie a koordinátori 

● Návrh participatívneho procesu 

● Na vedomie - vstupná správa s pripomienkami 

Do 1.decembra je potrebné od všetkých členov Rady obdržať: 

● Pripomienky k návrhu tematických výborov 

● Selekciu 2 výborov za individuálnych členov rady 

● Návrh na expertné zastúpenie vo výboroch (v prípade potreby) 

● Finálne pripomienky ku vstupnej správe 

Prezentácie s ďalšími krokmi budú zaslané do 26.11.2020 

Zápis bude zaslaný do 3.12.2020 

Kontakt na zaslanie: jozef.turok@land.gov.sk 
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Záver zasadnutia, Sekcia lesného hospodárstva a spracovania dreva MPRV, GR M. Tomčík 

Na záver zazneli viaceré poďakovania zúčastnených.  

P. Čarný poďakoval PDCS za zorganizovanie stretnutia.  Zdôraznil, že k procesu veľmi prispel Úrad 

splnomocnenca vlády pre rozvoj občianskej spoločnosti. 

M. Tomčík poďakoval všetkým, ktorí sa podieľali na príprave a realizácii zasadnutia Rady, menovite p. 

Čarnému, p. Vagačovi a kolegom z PDCS za bezchybný priebeh, prezentujúcim za spracovanie 

prezentácii, ale i všetkým, ktorí sa pripomienkami aktívne zapojili do procesu. Váži si záujem o tému a 

riešenie tejto problematiky a  vyslovil úprimnú požiadavku k členom Rady, aby aktívnou účasťou 

prispeli k napĺňaniu cieľov a úloh, ktoré sme si dali z hľadiska termínov aj z hľadiska obsahu. Prejavil 

nádej, že aj v budúcnosti sa Rada zíde v hojnom počte a širokom spektre. Vyjadril nádej, že tento 

proces pozitívne ovplyvní situáciu v slovenských lesoch a že verí, tak ako spomenul p. minister na 

úvod, že to nebude len kvalitný materiál napísaný na kvalitnom papieri, ale aby sa podarilo všetkým 

zainteresovaným NLP naplniť. 

 


